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ZÁPISNICA 

z 8. zasadnutia  
KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE CIEĽ 1 (KONKURENCIESCHOPNEJŠIA A INTELIGENTNEJŠIA EURÓPA)  
POLITIKY SÚDRŽNOSTI EÚ 

 

Dátum a čas konania 20.05.2024 - 10:00 h 

Miesto konania Účelové zariadenie Hotel Bôrik, Bratislava 

Predsedajúci Ladislav Šimko 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Prezentácia zo zasadnutia  

Príloha č. 4 Uznesenie č. 4/2024 

Príloha č. 5 Pripomienky EK k HaVK (bod 2) 

 
 

1. Otvorenie, úvodný prihovor, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu zasadnutia 
a voľba overovateľa. 

 
Úvodný príhovor: 
 
Predseda Komisie pre cieľ politiky 1 (ďalej len „Komisia“) L. Šimko otvoril v poradí už 8. zasadnutie Komisie 
a privítal členov, stálych pozorovateľov a hostí. Na úvod predseda Komisie konštatoval, že cieľ politiky 1, 
Konkurencieschopnejšia a inteligentnejšia Európa, je kľúčový pre zamestnanosť a kvalitu života, ako 
aj konkurencieschopnosť slovenského hospodárstva. Zároveň konštatoval, že v rámci Programu Slovensko 
môžeme mať výborné úspechy a výsledky (ako napríklad v cieli politiky 2 – kvalitné životné prostredie, udržateľnú 
energetiku a vybudovanú infraštruktúru), ale bez fungujúcej ekonomiky to bude dlhodobo neudržateľné. Aktuálny 
stav politického cieľa 1 nie je úplné uspokojivý, rovnako ako výkon celého Programu Slovensko nie je úplne 
v želanej kondícii. CP1 má vo výzvach len 19% z celkovej alokácie cieľa politiky, pričom celý program má aktuálne 
vo výzvach 35% celkovej alokácie. Kontrahovanie v CP1 je na úrovni 12% oproti 16% celého Programu Slovensko. 
Aj preto MIRRI SR ako riadiaci orgán Programu Slovensko spustilo trojstupňové riadenie vo forme koordinačných 
stretnutí RO a SO: 
1/ na úrovni generálnych riaditeľov sekcií, 2/ na úrovni štátnych tajomníkov, 3/ rokovania vlády SR, tzv. „eurovlády“, 
na ktorých sú zavádzané prísne opatrenia na dodržiavanie plánov výziev, vrátane kontrahovania, ako 
aj konzekvencií, ktoré budú aplikované v prípade nedodržiavania plánov zo strany SO. Predseda Komisie verí, že 
toto riadenie prispeje k zlepšeniu stavu implementácie aj v cieli politiky 1. 
 
Informácia o uznášaniaschopnosti komisie: 
M. Drotár (MIRRI SR), v krátkosti informoval účastníkov o programe zasadnutia a organizačno-technických 
náležitostiach. Pozvánka spolu so všetkými dokumentami bola zaslaná 03.05.2024. V rámci pripomienkového 
konania bolo k 2 substantívnym bodom programu doručených 25 pripomienok zo strany členov a stálych 
pozorovateľov Komisie. Vyhodnotenie pripomienok a finálne znenie dokumentov bolo členom Komisie zaslané 
17.5.2024. K 3. bodu programu zároveň informoval o skutočnosti, že zástupcom EK z technických dôvodov nebol 
doručený finálny návrh zámeru národného projektu Slovenskej akadémie vied, zasielaný 03.05.2024. EK preto 
riadiacemu orgánu navrhla, aby k tomuto bodu programu bola na predmetnom zasadnutí otvorená diskusia, ale 
aby neprebehlo hlasovanie, a to z dôvodu umožniť pripomienkovanie aj zo strany EK. MIRRI SR ako riadiaci orgán 
pre Program Slovensko súhlasil s týmto návrhom. V prípade 3. bodu programu preto prebehlo otvorenie bodu 
a diskusia. Riadiaci orgán zároveň ešte v deň zasadnutia (20.05.2024) zaslal zástupcom EK finálny návrh 
predmetného zámeru národného projektu a určil 5 pracovných dní na zaslanie pripomienok k predloženému 
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materiálu. V prípade, ak vyjadrenie EK nebude mať vplyv na znenie dotknutého materiálu, budú členovia Komisie 
požiadaní o schválenie návrhu materiálu procedúrou per rollam. Ak pripomienky EK budú mať vplyv na text alebo 
samotný charakter zámeru národného projektu, a teda dôjde k zmene materiálu, riadiaci orgán opätovne predloží 
aktualizovaný návrh na pripomienkovanie členom Komisie a následné schvaľovanie procedúrou per rollam. 
Zástupcovia EK sa zároveň vopred písomne ospravedlnili za svoju neúčasť na 8. zasadnutí Komisie. Pripomienky 
EK k 2. bodu programu sú uvedené v prílohe č. 5. 
 
M. Drotár následne pristúpil ku kontrole uznášaniaschopnosti a po elektronickej prezentácii členov Komisie, 
konštatoval uznášaniaschopnosť Komisie: na zasadnutí bolo prítomných 32 z 38 členov s hlasovacím právom 
(pozn.: kvórum potrebné pre uznášaniaschopnosť Komisie je 26 členov). Prítomných zároveň informoval o spôsobe 
elektronického hlasovania počas zasadnutia a povinnosti podpísať čestné vyhlásenia o ochrane osobných údajov 
a o vylúčení konfliktu záujmov. 
 
Schvaľovanie programu zasadnutia: 
 
Predseda Komisie L. Šimko pristúpil k hlasovaniu o programe zasadnutia tak, ako bol členom a stálym 
pozorovateľom Komisie zaslaný dňa 03.05.2024.  
 
Výsledok hlasovania: Program schválený.  
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  32 členov komisie 

za hlasovalo: 32 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

nehlasovalo: 0 členov komisie 

  
Schvaľovanie overovateľa zápisnice 
 
Navrhnutý overovateľ zápisnice p. Edmund Škorvaga (MH SR) prejavil súhlas s touto úlohou. Predseda Komisie 
preto pristúpil k hlasovaniu o schválení overovateľa zápisnice z 8. zasadnutia Komisie pre CP1. 
 
Výsledok hlasovania: Za overovateľa zápisnice bol schválený p. Edmund Škorvaga (MH SR). 
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  32 členov komisie 

za hlasovalo: 31 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov komisie 

nehlasovalo: 0 členov komisie 
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2. Prerokovanie návrhu Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci 
Programu Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ RSO1.4 Rozvoj zručností pre inteligentnú 
špecializáciu, priemyselnú transformáciu a podnikanie, Opatrenie 1.4.1 Zručnosti pre posilnenie 
konkurencieschopnosti a hospodárskeho rastu a budovanie kapacít RIS3 (MŠVVM SR)  

 
Priebeh zasadnutia: 
 
Predseda Komisie predstavil 2. bod programu a požiadal p. Veroniku Paľkovú (MŠVVaM SR) o prezentáciu návrhu 
hodnotiacich a výberových kritérií (HaVK). V. Paľková informovala, že predmetné HaVK plánuje MŠVVaM SR 
využiť pri výzvach s celkovou alokáciou 69,9 mil. EUR (zdroj EÚ). Spolu pôjde o 4 výzvy, pričom vyhlásenie prvej 
z nich je plánované už v 3Q/2024. Zvyšné 3 výzvy budú vyhlásené v priebehu roka 2025. Zároveň poďakovala za 
predložené pripomienky od členov a stálych pozorovateľov Komisie k navrhovaným HaVK, ktoré sa týkali 
precizovania textu a aplikácie kritérií. Pripomienky rovnako zaslala aj EK ako stály pozorovateľ. Ich vyhodnotenie 
a prípadné zapracovanie bolo priebežne komunikované medzi EK a predkladateľom. Prezentácia k predkladanému 
materiálu sa nachádza v prílohe č. 3. 

Predseda Komisie L. Šimko, následne otvoril diskusiu k predmetnému bodu programu. Vzhľadom na skutočnosť, 
že do diskusie sa neprihlásil žiadny z účastníkov zasadnutia, bolo pristúpené k hlasovaniu. 
 

Výsledok hlasovania: odporúčené na schválenie Monitorovaciemu výboru. 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  32 členov komisie 

za hlasovalo: 0 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

nehlasovalo 0 člen komisie 

 
 

3. Prerokovanie zámeru národného projektu v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027 s názvom: 
„Rozvoj konceptu otvorenej výskumnej infraštruktúry SAV pre aplikovaný výskum v 
podmienkach SR“ (žiadateľ SAV) 

 
Priebeh zasadnutia: 
Predseda Komisie predstavil 3. bod programu, informoval o opätovnom predložení predmetného návrhu zámeru 
národného projektu na Komisiu, a indikovanej výške finančných prostriedkov zo zdrojov EÚ, ktorá predstavuje 
takmer 18 mil. EUR. Zároveň pripomenul, že v rámci tohto zasadnutia pôjde len o predstavenie materiálu 
a diskusiu. Následne požiadal p. Mareka Radvanského (SAV) o prezentáciu návrhu zámeru NP. M. Radvanský 
informoval o skutočnosti, že zámer NP prešiel 3 kolami pripomienkovania a SAV k materiálu taktiež organizovala 
okrúhle stoly. Pripomienky vo všetkých 3 kolách boli zapracované a zostáva len pár otvorených detailov, ktoré budú 
dopracované v texte samotnej výzvy a v ŽoNFP. Takisto poďakoval MŠVVaM SR a všetkým pripomienkujúcim 
subjektom za skvalitnenie znenia zámeru NP. Prezentácia k predkladanému materiálu sa nachádza v prílohe č. 3. 
 
Predseda Komisie následne otvoril diskusiu a odovzdal slovo K. Madleňákovej (MF SR), ktorá uviedla, že so 
zástupcami SAV a MŠVVaM SR už prebehla diskusia k vyhodnoteniu pripomienky predloženej zo strany MF SR. 
MF SR vníma potrebu diskusie a schvaľovanie zo strany PMÚ, a to nie len vo vzťahu k ŽoNFP, ale už pri 
nastavovaní výzvy. Aktuálne nemajú za dostatočne preukázané, že potenciálna štátna pomoc na úrovni prijímateľa 
nie je možná. Konzultácie s PMÚ už pri nastavovaní výzvy môžu mať veľký prínos, aby dotknutá výzva bola 
nastavená v zmysle pravidiel. V prípade, že pri danej výzve štátna pomoc nemá byť, pravidlá musia byť dodržané, 
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a to nie len vo vzťahu k metodike Svetovej Banky, ale aj vo vzťahu k iným pravidlám, ktoré sa týkajú využitia 
infraštruktúry a vôbec prijímateľa a hospodárskej činnosti, ktorú potenciálne bude vykonávať. 
 
Predseda Komisie odovzdal slovo štátnemu tajomníkovi R. Zsemberovi (MŠVVaM SR). R. Zsembera ubezpečil, 
že PMÚ bude oslovený ešte pred vyhlásením samotnej výzvy a celý tento proces je už aktuálne v konzultácií, no 
v plnej miere bude zohľadnená aj požiadavka zo strany MF SR. 
 
R. Kropil (Slovenská rektorská konferencia) poďakoval SAV za predstavenie návrhu zámeru NP a konštatoval, že 
z hľadiska obsahu predložený materiál v mene univerzít a vysokých škôl plne podporuje. Otázkou je partnerstvo, 
vzhľadom na skutočnosť, že partneri nie sú do implementácie začlenení, i keď je deklarované, že aj partnerské 
organizácie (univerzity a vysoké školy) sú dezignovanými užívateľmi otvorenej siete infraštruktúry aplikovaného 
výskumu. Projektu zároveň vyjadril podporu aj z dôvodu, že ide o aplikovaný výskum a oblasti, ktorých sa projekt 
dotýka, ako je ekológia krajiny, biodiverzita, životné prostredie, ochrana prírody, ale aj spoločenské výzvy pre 
človeka a zdravie, sú v dnešnej dobe kľúčovými témami. Taktiež uvítal a verí, že otvorenosť infraštruktúry pomôže, 
pretože synergia v oblasti VVaI je na Slovensku potrebná. Iba spoluprácou a synergiami je možné slovenskú vedu 
posunúť. 
 
T. Gregor (Klub 500) v reakcii na odloženie hlasovania k predmetnému bodu programu uviedol technickú 
poznámku, v ktorej požiadal sekretariát MV o zohľadnenie dostupnosti a času všetkých členov a stálych 
pozorovateľov Komisie. Zo strany EK uviedol možnosť pripojenia sa na predmetné zasadnutie online. Klub 500 
podporuje predložený návrh zámeru NP od jeho prvého predloženia na Komisii. Zdôraznil potrebu sústrediť sa na 
rozvoj infraštruktúry, ktorá je použiteľná a zdieľateľná aj so súkromným sektorom. Priemyselný výskum je kľúčový 
pre rozvoj celej ekonomiky, nakoľko súkromný sektor a priemysel napĺňa štátny rozpočet. Zo strany štátu vnímajú 
zanedbávanie priemyselného výskumu z hľadiska využívania prostriedkov operačných programov, ako aj Plánu 
obnovy. Zdôraznil, že to, čo univerzity a Slovenská akadémia vied naozaj potrebujú, je ďalší rozvoj univerzitných 
a vedeckých parkov pre spoluprácu so súkromným sektorom. Súkromný sektor potrebuje budovanie a rozvoj 
priemyselných a podnikových výskumno-vývojových centier, ktoré boli v plánoch už dlhšie obdobie. Namiesto toho 
sú plánované a realizované rôzne typy akýchkoľvek iných projektov. Momentálne je predložený zámer na vznik 
core facilities, teda budovanie ďalšieho typu infraštruktúry. Preto prítomným odporučil, vrátiť sa „na začiatok“, a to 
k typom projektov, pri ktorých je pripravená dlhodobo overená metodika, či už vo vzťahu k verejnej alebo súkromnej 
sfére. Je dôležité teda robiť typy projektov, ktoré slovenská ekonomika potrebuje a prijímatelia v nich majú 
absolútnu podporu.  
 
T. Hromádka (SAV) reagoval, že laboratóriá, ktoré sú predmetom zámeru NP, nemajú byť budované „na otvorenej 
lúke“, ide skôr o doplnenie alebo implementáciu už existujúcej infraštruktúry. Dodal, že metodika otvorených 
laboratórií už existuje, ale na Slovensku zatiaľ nefunguje a je potrebné ju rozbehnúť. 
 
J. Wagner (ZPVVO) uviedol, že k tomuto projektu sa uskutočnil okrúhly stôl, na ktorom boli diskutované jeho 
náležitosti. Zámer NP podporujú. No i napriek skutočnosti, že projekt obsahuje 6 oblastí, na ktoré sa laboratóriá 
majú sústrediť, vyjadril, že ZPVVO chýba sústredenie sa na jednu z domén RIS3 21+ - inteligentný priemysel. Ide 
o budovanie laboratórií, ktoré by v našich podmienkach podporovali informatizáciu, automatizáciu, robotizáciu 
technologických procesov v rámci priemyslu s využitým umelej inteligencie. V podstate ide o mechatronický prístup 
k modernizácii priemyselných odvetví, ktoré Slovensku môžu priniesť profit vo forme zvýšenia efektívnosti 
priemyslu, de facto konkurencieschopnosti na svetových trhoch. Preto navrhol spresnenie 6 priorít, ktoré sú 
definované v zámere NP. Zvýraznená bola aj potreba prípravy nevyhnutnej legislatívy v dostatočnom časovom 
predstihu, a to z dôvodu urýchlenia následnej implementácie a eliminácie akýchkoľvek ďalších obmedzení. 
Zároveň uviedol, že v predchádzajúcich obdobiach boli navrhované a schválené výzvy na strategické priemyselné 
výskumno-vývojové centrá, ako aj iné projekty a programy dlhodobého strategického významu v konzorciách 
vysokých škôl, ústavov SAV a podnikateľského sektoru (najmä v doméne inteligentného priemyslu), no nakoniec 
boli zrušené. Bolo by preto vhodné, keby sa v takomto nastavení pokračovalo a to s funkčnou databázou 
infraštruktúry, ktorá by zároveň bola unikátna, no všeobecne využiteľná pre všetky subjekty. 



    
 

5 
 

 
P. Fodrek (RÚZ) podporuje predložený zámer NP SAV. Rovnako ako p. Wagner zvýraznil potrebu doplnenia RIS3 
o podporu priemyselného výskumu a inovácií. Zároveň súhlasil s nutnosťou vyhlásenia výziev v oblasti 
priemyselného výskumu a inovácií, ktoré následne pomôžu generovať ďalšie finančné prostriedky, ktoré môžu byť 
ďalej využité. 
 
R. Zsembera (MŠVVaM SR) v reakcii súhlasil s vecnými pripomienkami prítomných. Pre MŠVVaM SR je kľúčové 
dbať aj na udržateľnosť infraštruktúry (prevádzka a starostlivosť), ktorá bude vybudovaná. Udržateľnosť by preto 
mala byť medzi prioritami, aby vybudovaná infraštruktúra bola prevádzky-schopná a prinášala výskumno-vývojové 
výsledky. V rámci aktuálne schváleného harmonogramu výziev je v oblasti priemyselného výskumu plánovaná 
výzva na „Strategický výskum a vývoj prostredníctvom partnerstiev“ v 3.kvartáli 2024, ktorej cieľom je podpora 
dlhodobej výskumnej spolupráce medzi podnikmi, akadémiou, a pod. za viac ako 100 mil. EUR. Samotný text výzvy 
je už pripravený a konzultovaný s MIRRI SR. MŠVVaM SR k tejto výzve v júni 2024 plánuje aj okrúhly stôl. Po 
konzultáciách a zapracovaní prípadných pripomienok, by v zmysle plánu došlo k vyhláseniu výzvy. Zároveň p. 
Zsembera poďakoval za prípravu predloženého zámeru NP SAV. Prítomných členov Komisie následne požiadal 
o vyjadrenie podpory v prípade schvaľovania dotknutého materiálu.  
 
T. Gregor (Klub 500) v reakcii uviedol krátku poznámku - v predchádzajúcom programovom období malo ísť okolo 
800 mil. EUR do podnikových výskumno-vývojových centier (budovanie a rozvoj), univerzitných vedeckých parkov 
(ďalší rozvoj) a na projekty dlhodobého strategického výskumu, ktoré mali podporiť vzájomnú spoluprácu sektorov. 
V realite však bolo implementovaných okolo 200 mil. EUR. Z hľadiska priemyslu, boli výzvy dôležité vo vzťahu 
podpory budovania infraštruktúry, za ktoré si aj súkromný sektor vedel zaobstarať infraštruktúru pre svoje ďalšie 
výskumno-inovačné aktivity. Aktuálne ale máme dostupných len 100 mil. EUR pre vyššie menované oblasti, ktoré 
majú uspokojiť celý priemysel, pričom nie je zahrnutá podpora infraštruktúry. Infraštruktúra sa v aktuálnom 
programovom období nachádza len vo vzťahu k odpisom počas doby projektu. Preto je dôležité sa zamyslieť ako 
tento existujúci deficit v ekonomike odstrániť. 
 
Predseda Komisie skonštatoval, že k vecnému obsahu predloženého zámeru NP SAV nie sú žiadne námietky. 
Všetky relevantné subjekty prejavili zámeru NP podporu. MIRRI SR ešte v deň zasadnutia zašle zástupcom EK 
finálny návrh predmetného zámeru národného projektu na pripomienkovanie v lehote 5 pracovných dní. V prípade, 
ak vyjadrenie EK nebude mať vplyv na znenie dotknutého materiálu, budú členovia Komisie požiadaní o schválenie 
návrhu materiálu procedúrou per rollam v rámci skrátených termínov (t.j. 5 pracovných dní).  
 
M. Radvanský (SAV) poďakoval partnerom za podporu zámeru NP a uviedol, že zo strany SAV boli všetky kľúčové 
pripomienky zapracované a zohľadnené. 
 
 

4. Rôzne - Aktuálny stav implementácie Programu Slovensko 2021-2027  

 
Priebeh zasadnutia: 
 
Predseda Komisie uviedol, že v bode Rôzne poskytnú zástupcovia RO a SO informáciu o celkovom stave 

implementácie Programu Slovensko za cieľ politiky 1 a odovzdal slovo M. Drotárovi (MIRRI SR). V rámci zhrnutia 

stavu implementácie predseda Komisie uviedol, že 23.5.2024 sa má pravdepodobne konať špeciálne rokovanie 

vlády k téme problematiky čerpania eurofondov. Pre všetky SO by z tohto rokovania mali vyplynúť striktne 

definované úlohy - harmonogram výziev bude kontrolovaný kvartálne, a v prípade nesplnenia plánu a stanovených 

cieľov budú vyvodené konzekvencie. Na rovnakom princípe je plánovaná aj kontrola stavu záväzného čerpania za 

jednotlivé SO ku koncu roka, ktoré bude zohľadnené pri revízií programu a strednodobom preskúmaní programu.  

Stav implementácie za jednotlivé sprostredkovateľské orgány a implementačné sekcie boli predstavené 

prezentujúcimi v nasledovnom poradí: p. Miriam Kováčiková za MIRRI SR - sekcia implementácie projektov 
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informatizácie, p. Tibor Barna za MIRRI SR – sekcia implementácie Programu Slovensko, p. Edmund Škorvaga za 

MH SR, p. Albert Németh za MŠVVaM SR, p. Jarmila Michale za MZ SR.  

Podrobnejšie informácie o stave implementácie cieľa politiky 1 ako aj za jednotlivé SO sa nachádzajú v prezentácii 

v prílohe č. 3. 

Predseda Komisie následne otvoril diskusiu k bodu Rôzne.  

T. Gregor (Klub 500) reagoval na výzvu MŠVVaM SR v oblasti vesmírneho výskumu, ktorá sa z pôvodne 

navrhovaných 30 mil. EUR znížila na 10 mil. EUR. K téme vesmírneho výskumu Klub 500 nemá výhrady, avšak 

podotkol, že v súčasnosti prebieha aktualizácia RIS3 2021+, ktorá hovorí o tom, že SR by malo definovať témy, do 

ktorých budeme ako štát sústreďovať prostriedky v oblasti VVaI. Preto skôr ako sa plánujú a pripravujú špecifické 

výzvy na akékoľvek oblasti by bolo vhodné počkať na ukončenie aktualizácie RIS3 2021+ a zadefinovaní tém a 

priorít. V súčasne platnej RIS3 vesmírny výskum nie je ako priorita a vzhľadom na obmedzené prostriedky je 

vhodné primárne podporiť zadefinované priority.  

Ľ. Illek (Slovensko.Digital) požiadal o informáciu o stave masterplánu z dielne MIRRI SR a jeho predloženie. 

M. Kováčiková (MIRRI SR) v reakcií informovala, že masterplán bol aktualizovaný. Oslovené boli všetky relevantné 

subjekty, pričom bolo predložených 139 návrhov, ktorých alokácia predstavuje prekročenie dostupnej alokácie na 

informatizáciu v rámci P SK o takmer 1 miliardu. Avšak nie všetky návrhy sú zároveň aj oprávnené. MIRRI SR 

pripravilo posúdenie týchto návrhov a aktuálne prebieha interná diskusia v rámci MIRRI SR, vzhľadom na 

skutočnosť, že masterplán predstavuje interný nástroj MIRRI SR, ktorý slúži na plánovanie harmonogramu výziev 

pre zámer NP ako aj dopytovo-orientované projekty. V súčasnosti sa MIRRI SR sústredí na vyhlasovanie výziev 

pre dopytovo-orientované projekty. 

P. Frič (IT Asociácia Slovenska) sa zaujímal o projekt prezentovaný zo strany MŠVVaM SR k post-kvantovej 

kryptografií, ktorý je smerovaný na NBÚ. Podľa IT Asociácie Slovenska je táto téma skôr predmetom základného 

výskumu. Zároveň prejavil obavu, či NBÚ disponuje dostatočnými odbornými kapacitami na zaoberanie sa touto 

problematikou. 

R. Zsembera (MŠVVaM SR) požiadal o objasnenie oprávnených žiadateľov v rámci plánovanej výzvy MZ SR -

Dobudovanie výskumných infraštruktúr podpora aplikovaného výskumu pre projekty od myšlienky k produktu - 

v hodnote 64 mil. EUR. 

J. Michale (MZ SR) v reakcii uviedla, že oprávnenými žiadateľmi budú výskumné organizácie, univerzity, vysoké 

školy a súkromný sektor zaoberajúci sa výskumom a vývojom v oblasti zdravotníctva. 

M. Ištván (Partnerstvo pre prosperitu) požiadal o internú podporu v rámci MIRRI SR pre oblasť Digitálnej 

pripojiteľnosti (priorita 1P2), vzhľadom na súčasný stav implementácie tejto priority. Zároveň uviedol, že v rámci 

tejto priority nepredpokladá vyhlásenie výzvy do konca kalendárneho roka. 

M. Kováčiková (MIRRI SR) v reakcii uviedla, že Digitálna pripojiteľnosť je jedno z najťažších opatrení, ktoré MIRRI 

SR (sekcia implementácie projektov informatizácie) má v gescii. Táto oblasť podlieha štátnej pomoci 

a komplikovaným usmerneniam a nariadeniam o široko-pásovom pripojení. Zároveň vníma reálne plán vyhlásenia 

zámeru NP na pripojiteľnosť prostredníctvom sociálnych vouchrov, v rámci ktorého už prebieha komunikácia aj s 

EK aj príprava tohto zámeru NP zo strany Digitálnej koalície. Súčasne prebieha príprava všetkých schém a opatrení 

pre časť, ktorá sa týka infraštruktúry. 
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Predseda Komisie poďakoval za diskusiu k bodu Rôzne. Spolu so zápisnicou a jej prílohami, predseda Komisie 
zároveň prisľúbil zaslanie nariadenia EP a Rady 2024/795 o zriadení Platformy strategických technológií pre 
Európu („platforma STEP“) a usmernenia EK k určitým ustanoveniam predmetného nariadenia. 
 
 

5. Záver 

 
Predseda Komisie poďakoval všetkým za účasť na 8. zasadnutí Komisie a ukončil rokovanie. Najbližšie zasadnutie 
Komisie pri MV pre cieľ politiky 1 sa predbežne uskutoční dňa 19.07.2024.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Meno Funkcia Dátum Podpis 

Barbora Beňová 
tajomníčka 

komisie 

11.6.2026 v.r. 

Edmund Škorvaga 
overovateľ 

komisie 

26.6.2024 v.r. 

Ladislav Šimko 
predseda 
komisie 

26.6.2024 v.r. 
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Použité skratky: 

 

AZZZ SR  

CP  

CVTI 

EFRR 

Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR 

cieľ politiky 

Centrum vedecko-technických informácií Slovenskej republiky 

Európsky fond regionálneho rozvoja 

EK Európska komisia 

ESF Európsky sociálny fond 

FST Fond spravodlivej transformácie 

HaVK  hodnotiace a výberové kritériá 

IÚI  

MIP 

MV 

integrované územné investície  

medzisektorové inovačné partnerstvá 

Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021  –  2027 

MD SR 

MF SR 

Ministerstvo dopravy SR 

Ministerstvo financií SR 

MH SR Ministerstvo hospodárstva SR 

MIRRI SR   Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

MŠVVaM SR Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR 

MV SR Ministerstvo vnútra SR 

MZ SR Ministerstvo zdravotníctva SR 

MŽP SR 

NBÚ 

NFP 

NP 

PMÚ 

PPP 

Ministerstvo životného prostredia SR 

Národný bezpečnostný úrad 

nenávratný finančný príspevok 

národný projekt 

Protimonopolný úrad SR 

podmienky poskytnutia príspevku 

P SK 

RIS3 2021+ 

RO 

RÚZ 

SAMP 

Program Slovensko 2021 – 2027 

Stratégia výskumu a inovácií pre inteligentnú špecializáciu SR 2021 – 2027 

Riadiaci orgán 

Republiková únia zamestnávateľov 

Slovenská asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov 

SAV Slovenska akadémia vied 

SO  sprostredkovateľský orgán 

SR  

ŠP 

ŠT 

ŠÚ SR 

Slovenská republika 

štátna pomoc 

štátny tajomník 

Štatistický úrad Slovenskej republiky 

TP  

ÚV SR 

technická pomoc 

Úrad vlády Slovenskej republiky 

ÚVO 

VŠ 

VV 

VVaI 

Úrad pre verejné obstarávanie 

vysoké školy 

výskum a vývoj/vedecko-výskumné 

veda, výskum a inovácie 
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ZMOS 

ZPVVO 

ŽoNFP 

Združenie miest a obcí Slovenska 

Zväz priemyselných výskumných a vývojových organizácií 

žiadosť o nenávratný finančný príspevok 

 


